

His Excellency the Governor General recommends to the House of Commons that Bill C-110, An Act to amend the Export Development Act, now before the House, be amended

(a) by adding, immediately after line 34 on page 2, the following clause:

“4. Subsection 9(2) of the said Act is repealed and the following substituted therefor:

“(2) The Chairman and, if the President is a person other than the Chairman, the President shall be paid by the Corporation a salary to be fixed by the Governor in Council.””

(b) by renumbering the subsequent clauses accordingly.

And the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Regan, seconded by Mr. Blenkarn, moved,—That Bill C-110, An Act to amend the Export Development Act, be amended in Clause 5 by striking out lines 23 to 26 at page 3 and substituting the following therefor:

“11.(1) The authorized capital of the Corporation is one billion five hundred million dollars divided into fifteen million shares of the par value of one hundred dollars each.”

And the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Blenkarn, seconded by Mr. Regan, moved,—That Bill C-110, An Act to amend the Export Development Act, be amended in Clause 7 by striking out lines 1 and 2 at page 4 and substituting the following therefor:

“exceed an amount equal to ten times the aggregate of

(a) the paid-in capital of the Corporation from time to time, and

(b) the retained earnings of the Corporation, if any, determined in accordance with the most recent statements of accounts of the Corporation for a financial year which have been audited by the Auditor General of Canada.”

After debate thereon, the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Regan, seconded by Mr. Blenkarn, moved,—That Bill C-110, An Act to amend the Export Development Act, be amended in Clause 14 by striking out line 11 at page 13 and substituting the following therefor:

“shall not at any time exceed 7 billion dollars.”

And the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Regan, seconded by Mr. Blenkarn, moved,—That Bill C-110, An Act to amend the Export Development Act, be amended in Clause 18 by striking out line 38 at page 17 and substituting the following therefor:

“shall not at any time exceed 6 billion dollars.”

And the question being put on the motion, it was agreed to.

Son Excellence le Gouverneur général recommande à la Chambre des communes que le projet de loi C-110, Loi modifiant la Loi sur l'expansion des exportations, dont la Chambre est maintenant saisie, soit modifié par

a) adjonction, après la ligne 30, page 2, de ce qui suit:

«4. Le paragraphe 9(2) de ladite loi est abrogé et remplacé par ce qui suit:

«2) Le président du Conseil et, s'il ne s'agit pas de la même personne, le Président doivent recevoir de la Société un traitement qui sera fixé par le gouverneur en conseil.»

b) les changements de numéros d'article qui en découlent.

Cette motion, mise aux voix, est agréée.

M. Regan, appuyé par M. Blenkarn, propose,—Qu'on modifie le projet de loi C-110, Loi modifiant la Loi sur l'expansion des exportations, à l'article 5, en retranchant les lignes 26 à 29, page 3, et en les remplaçant par ce qui suit:

«11.(1) Le capital autorisé de la Société est d'un milliard cinq cent millions dollars, réparti en quinze millions d'actions d'une valeur au pair de cent dollars chacune.»

Cette motion, mise aux voix, est agréée.

M. Blenkarn, appuyé par M. Regan, propose,—Qu'on modifie le projet de loi C-110, Loi modifiant la Loi sur l'expansion des exportations, à l'article 7, en retranchant les lignes 1 et 2, page 4, et en les remplaçant par ce qui suit:

«un montant égal à dix fois le total obtenu en ajoutant

a) au capital payé de la Société

b) le montant, le cas échéant, de ses bénéfices non répartis établi selon ses derniers états de comptes pour une année financière qui ont été vérifiés par le vérificateur général du Canada.»

Après débat, cette motion, mise aux voix, est agréée.

M. Regan, appuyé par M. Blenkarn, propose,—Qu'on modifie le projet de loi C-110, Loi modifiant la Loi sur l'expansion des exportations, à l'article 14, en retranchant la ligne 9, page 13, et en la remplaçant par ce qui suit:

«ne doit jamais dépasser sept milliards de dollars.»

Cette motion, mise aux voix, est agréée.

M. Regan, appuyé par M. Blenkarn, propose,—Qu'on modifie le projet de loi C-110, Loi modifiant la Loi sur l'expansion des exportations, à l'article 18, en retranchant la ligne 32, page 17, et en la remplaçant par ce qui suit:

«ne doit jamais dépasser six milliards de dollars.»

Cette motion, mise aux voix, est agréée.